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                                                                                                                                     05.04.2012

  

TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA

  

  İzmir Vadeli İşlem ve Opsiyon Borsası, 4 Şubat 2005 tarihinde Başbakan Sayın Recep Tayyip
Erdoğan tarafından çalınan gongla hizmete başlamıştır. Türkiye’nin ilk ve tek türev borsası olan
VOB, aradan geçen 7 yıl zarfında işlem hacmini 150 kata yakın artırmış, hem İzmir hem de
Türkiye sermaye piyasası ve özel sektörü için önemli bir misyon üstlenmiştir. VOB, elde ettiği
ivmeyle yeni açıklanan FİA verilerine göre dünyanın ilk 30 borsası içerisine girmeyi başarmış ve
27 nci büyük türev borsası olmuştur. 
  VOB bu başarıyı sadece V ile yani vadeli işlemlerle yakalamıştır. Bugün yapılması gereken
VOB’un “O”sunu yani opsiyonların da devreye sokularak bu önemli kurumun büyümesinin
önünü açacak, engelleri ayıklayacak adımların atılmasıdır. Oysa VOB’un İstanbul’a taşınması
girişimiyle bunun tam tersinin yapılmaya çalışıldığı duyumları alınmaktadır.
  Bu çerçevede aşağıdaki sorularımın Başbakan Yardımcısı Sayın Ali Babacan tarafından
yanıtlanmasını saygılarımla arz ederim.

  

  Prof. Dr. Oğuz OYAN
  İzmir Milletvekili

  

1. Edinilen gayri resmi bilgilere göre, Hükümetin 3 Borsayı birleştirerek Türkiye Borsası
kurulması üzerine çalışmalar yaptığı iddia edilmektedir. Buna göre İMKB – VOB ve Altın
Borsası’nın İMKB çatısı altında birleştirileceği, birleşme yolunda atılacak ilk adımın VOB’un
ortaklık yapısına ilişkin olacağı ve VOB’da halen % 18 olan İMKB payının % 40’ a çıkarılmasının
planlandığı ve VOB’da İMKB payının arttırılması ile birleşme yönündeki en büyük engelin
ortadan kaldırılacağı iddialarıyla ilgili görüşünüz nedir?

 1 / 3



06/04/2012, İZMİR VADELİ İŞLEM BORSASI HAKKINDA 
Cuma, 06 Nisan 2012 13:25

  

2. İMKB’nin VOB’daki payının arttırılmasının ardından iki kurumun birleştirilmesi çalışmalarının
hız kazanacağı ve Altın Borsası’nın da İMKB çatısı altında birleşmesi ile Türkiye Borsası
kurulması aşamasının tamamlanmış olacağı ve özelleştirme sürecinin başlayacağı iddiaları ve
İMKB’nin VOB’daki hisse oranlarının arttırılması ile ilgili çalışmaların bu yıl içerisinde
tamamlanacağı doğru mudur?

  

3. VOB, İstanbul’un finans merkezi olmasının önünde bir engel midir? VOB Yönetim Kurulu
Başkanı daha önce yaptığı resmi açıklamada VOB'u daha da büyütmek için müzakereye açık
olduklarını, zaten İstanbul’da ofis açmayı planladıklarını ve bu ofisin İstanbul Finans Merkezi
içerisinde olmasının planlandığını ifade ettiğine ve müzakere için sadece merkezin İzmir'de
kalması ve Yönetimin İzmir'de kalması koşulunun yeterli olacağını belirttiğine göre İzmir’i de
tatmin edecek ve İzmir’de geliştirilen bir piyasanın İzmir’de kalmasını sağlayacak bir ara yol
bulmayı düşünmez misiniz?

  

4. Bugüne kadar anlamsız bir şekilde engellenen VOB’un O’sunu yani opsiyonları da devreye
sokarak bu önemli kurumun daha hızlı büyümesinin önünü açacak adımlar atmayı düşünür
müsünüz?

  

5. İzmir’le özdeşleşen VOB’un İzmir’den taşınması ile ilgili tasarruflara ilişkin VOB’un
ortaklarının görüşlerine başvurulmuş mudur?

  

6. VOB’un, Türk tarımının geleceğinde üstleneceği misyonun bugün küçük hesaplar yüzünden
heba edilmesini doğru buluyor musunuz?

  

7. Türkiye’nin en çok vergi ödeyen üç kentinden biri olan İzmir’e katkı sağlayan, bütün ülke için
önemli bir güç ve motivasyon kaynağı olan İzmir’le özdeşleşen VOB’un kuruluş yerinden
taşınması, 2002 yılından bu yana İzmir’in ekonomisini ve prestijini zayıflatma yolunda atılan
adımların devamı niteliğinde midir ve bu merkezi iktidarın İzmir’e dönük yatırımları nihayet
arttırma niyetiyle çelişmemekte midir?
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